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28. marca
Deň učiteľov
Ďakujeme Vám!

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Čistenie 
komunikácií 
13. týždeň

Zlatý medailista 
Samuel Karas

Zaplnená sála MsKS 
v pondelok 23. marca pri-
vítala Lenku Filipovú s veľ-
kým potleskom. Tá im spo-
ločne s  hosťami ponúkla 
úpravy klasických skladieb, 

najznámejšie speváčkine 
hity, ale aj skladby z  naj-
novšieho albumu Oppidum. 
Jej hity s radosťou spievala 
celá sála. V Lenkinom po-
daní opäť nechýbalo ani 
niekoľko piesní, v  ktorých 
mohla ukázať svoju lásku 
k cudzím jazykom. Nechý-
bala francúzština, angličti-
na, írsky a škótsky jazyk „ga-
elic“. Takmer dvojhodinový 
koncert bol nabitý vzájom-
nou energiou, ktorú si spo-
ločne odovzdali ako Lenkini 
fanúšikovia smerom k pó-
diu, tak aj samotná speváčka 
smerom k publiku. Ako pri-
znala Lenka Filipová v roz-
hovore, práve táto energia 
a  vzájomná komunikácia 

jej chýbala počas pandémie 
najviac. Bánovčania si vy-
chutnali atmosféru koncer-
tu naplno a ocenili trojicu 
hudobníkov na čele s Len-
kou obrovským potleskom, 

za čo si samozrejme zaslúžili 
ešte jednu hudobnú bodku 
na záver. Atmosféru, ktorá 
panovala v sále by si určite 
radi zopakovali aj v budúc-
nosti ako fanúšikovia, tak aj 

samotná Lenka Filipová so 
svojimi hosťami. Už teraz sa 
na  takéto stretnutie určite 
všetci tešíme. 

 Text: Lenka Karasová, 
 foto: Dušan Čaniga

Hodina Zeme 2022  
v sobotu zhasla svetlá na námestí 

Lenka Filipová rozspievala celú sálu MsKS 

Ide to aj 
bez odpadu 
praktická 
prednáška 
v mestskej 
knižnici

Tanečná skupina 
Zafirah - rozhovor

Aktivity 
a projekty 
mesta zamerané 
na zníženie 
ekologickej 
stopy

Zážitkovým 
učením 
o význame vody 
v ZŠ s MŠ Slatina 
nad Bebravou

Hodina Zeme je naj-
väčšia celosvetová kampaň 
so zapojením sa širokej ve-
rejnosti. Spája mestá, firmy 
i jednotlivcov. Jej cieľom je 
upozorniť na  klimatické 
problémy súčasnej doby 
– globálne otepľovanie, 
svetelné znečistenie, a tak 
isto poukázať na  míňa-
nie financií na nepotreb-
né svietenie. V roku 2007 
išlo len o miestne poduja-
tie v austrálskom Sydney, 
kedy viac ako 2,2 milióna 
domácností a 2000 firiem 
zhaslo na  jednu hodinu 
svetlo. V súčasnosti sa Ho-
dina Zeme koná vo viac 
ako 190 krajinách sveta.

V sobotu 26. marca sa 
aj Bánovce nad Bebravou 
pridali k mase ľudí, ktorí 
v čase od 20.30 do 21.30 
h „urobili tmu“. Podarilo 
sa to presne načas za od-
počítavania všetkých prí-
tomných a  Aničky Stru-
hárovej, ktorá celý večer 
s nadhľadom a humorom 

jej vlastným, moderovala. 
V  týchto ťažkých časoch 
nadhľad a  humor všetci 
potrebujeme. Zem môže 
prosperovať, napredovať 
a  liečiť si svoje rany len 
v  mieri. Zem zmietaná 
vojnami trpí mnohoná-
sobne viac. Na Ukrajine sa 
nachádza 35 percent biod-
iverzity Európy. Vojnový 
konflikt zastavil ochranár-
ske projekty, ničí ľudské 
životy a  ničí aj prírodu. 
Zem krváca a  to doslov-
ne. Následky každej voj-

ny dopadajú aj na  ďalšie  
generácie.

Bánovské námestie sa 
v  sobotu zaplnilo ľuďmi 
všetkých generácií, no pre-
vládala hlavne tá mladá 
a veľmi talentovaná. V ori-
ginálnom programe sa 
predstavili žiaci SZUŠ Ars 
Akademy a tanečné štúdio 
Muzeta. Za aktívnej pod-
pory svojich príbuzných 
a aj nás ostatných, vytvo-
rili príjemnú a  neopako-
vateľnú atmosféru. Sklad-
by odspievané mladými 

talentovanými spevákmi 
spôsobili zimomriavky, 
ktoré sa nedali pripísať 
len chladnému jarnému 
večeru. Krv v  žilách ná-
sledne rozprúdili tanečné 
čísla s ambíciou motivovať 
k tancu aj nás, divákov.

Tak,  ako povedala 
v  úvodnom slove primá-
torka Rudolfa Novotná: 
„Téma ochrany životného 
prostredia je veľmi zná-
ma, všetci vieme, že je to 
potrebné a  dôležité. Tým, 
že ste prišli a podporíte to, 
aby sme na hodinu zhasli 
svetlá na  tomto námestí, 
prispejeme všetci, keď len 

omrvinkou, ale predsa...“ 
Každý, kto prispeje svojou 
omrvinkou TERAZ vytvá-
ra možnosť a dáva nádej žiť 
POTOM. Myslime už teraz 
na tých, ktorí prídu po nás.

Zem už dávno kričí 
o pomoc. My jej krik po-
čujeme, no tvárime sa, že 
na  všetko je ešte čas. Se-
becky ju naďalej drásame, 
v  snahe mať viac, posú-
vať sa ďalej, byť technic-
ky dokonalí. Odmietame 
pochopiť, že Zem nám už 
dala viac, ako sme si zaslú-
žili. 

 Text: Zuzana Bridová, 
 foto: Roman Jedinák

V rámci preloženej koncertnej šnúry 2021 vystúpila v Bánovciach nad Bebravou česká speváčka, gitaristka a hu-
dobná skladateľka v jednej osobe Lenka Filipová so svojimi hosťami - hráčom na keltskú harfu a akordeón - 

Seanom Barrym a klaviristom Járom Bártom. 



28. marec 2022       Číslo 9 spravodajstvo2

Valná hromada na hrade Uhrovec
V sobotu 19. marca 2022 

sa v  hospodárskej budove 
hradu Uhrovec zišli členo-
via Občianskeho združenia 
Hrad Uhrovec, aby na svo-
jom valnom zhromaždení 
vyhodnotili predchádzajúce 
obdobie činnosti a určili si 
priority na  nadchádzajú-
cu sezónu. Okrem plánov 
do  budúcnosti, s  ktorými 
vás chceme oboznámiť, 
na valnom zhromaždení boli 
preberané aj interné a admi-
nistratívne náležitosti zdru-
ženia. Z  nich je pre lepšiu 
informovanosť návštevníka 
podstatné uviesť dve skutoč-
nosti.

Po  siedmich rokoch do-
šlo k voľbe nového predsedu 
OZ HU. Martin Varga viedol 
združenie od  jeho vzniku 
v roku 2015 a ako už dlhšie 
avizoval, kvôli zvyšujúcim sa 
časovým nárokom na jeho ro-
dinný a profesijný život, po-
núkol funkciu predsedu. Ten-
to proces zvažovania výmeny 
na  čele združenia prebiehal 
zhruba dva roky a k voľbe sme 
pristúpili v okamihu, kedy tá 
už bola len formálnym potvr-

dením toho, na čom sme sa 
všetci zhodli už dávnejšie.

Od  19. marca je novým 
predsedom OZ HU Vladimír 
Žuffa. Doterajší koordinátor 
prác dobrovoľníkov, ale aj ne-
zamestnaných (pokiaľ takýto 
program fungoval), je pravi-
delným návštevníkom hradu 
Uhrovec určite známy. Okrem 
iného ako hradný tesár a ve-
dúci tesárskych workshopov 
(dielne).

Menili sa aj stanovy zdru-
ženia a  tieto zmeny, spolu 
so zmenou predsedu a  sídla 
združenia, sa predložia Mi-
nisterstvu vnútra SR podľa 
platnej legislatívy, a to zmeny 
zaeviduje. To ale určitý čas po-
trvá, a tak, ak by niekto o tých-
to zmenách už vedel, ale v ofi-
ciálnom registri ich neuvidí, 
je to len kvôli tomu, že všetko 
má svoju administratívnu po-
stupnosť.

Druhou informáciou pre 
širšiu verejnosť by mohlo byť 
oznámenie, že do OZ HU boli 
hlasovaním prijatí štyria noví 
členovia a v súčasnosti je nás 
šestnásť. Nevieme či je to pre 
niekoho potrebná informácia, 

ale je to teda tak.
Ku konkrétnym informá-

ciám pre návštevníkov hra-
du uvedieme nasledovné. Vo 
vyhodnotení minuloročných 
aktivít sme s radosťou konšta-
tovali, že sa nám darí v rozši-
rovaní odbornej remeselnej 
činnosti vlastnými silami, teda 
aktivitou dobrovoľníkov a čle-
nov OZ HU. Sanácia omie-
tok, kameňosochárske články, 
počnúc ťažbou kameňa, jeho 
spracovaním a  osadením 
na  miesto, zvládame samo-
statne. Rovnako veľmi cenný 
a v širšom regióne ojedinelý, 

bol minuloročný workshop 
na liate vápenné podlahy. Ve-
ríme, že v budúcnosti sa nám 
podarí vybraný objekt doplniť 
práve o takúto dobovú podla-
hu.

Preberali sme aj stávajúce 
havarijné stavy v niektorých 
častiach hradu. K tomuto do-
chádza vždy po  zime, kedy 
prudké striedanie teplôt deš-
truuje hlavne koruny mu-
rív a  dochádza k  uvoľneniu 
a pádu kameňov. Na prístu-
povom moste je tabuľa upo-
zorňujúca na túto skutočnosť 
s odporúčaním, nezdržiavať sa 

pod korunami múrov. Tejto si-
tuácii sa podriadil aj plán prác 
na tohtoročnú aj na nasledujú-
ce sezóny.

Podstata nie je v  jed-
notlivostiach, ale v tom, ako 
sa práce zamerajú celkovo. 
Každoročne by sme pracov-
ný výkon chceli rozdeliť tak, 
že jeho jedna polovica by sa 
sústredila do  odstraňovania 
havarijných stavov ohrozujú-
cich bezpečnosť návštevníkov 
a druhá by smerovala do po-
kračujúcich stavebných prác 
na hrade. Takto by sme chceli, 
v  horizonte troch až piatich 
rokov, dosiahnuť to, že bežne 
prístupné objekty hradu by 
boli pre turistov výrazne bez-
pečnejšie a zároveň, minimál-
ne jeden takýto objekt by sa 
nám podarilo uviesť do defi-
nitívneho stavu. Išlo by naprí-
klad o hradnú kaplnku alebo 
renesančný palácový rizalit 
na hornom nádvorí.

Ak sme priaznivo hod-
notili rozvoj dobrovoľníctva 
a jeho prínos pre určitú samo-
statnosť v našich odborných 
remeselných výkonoch, ne-
dalo sa nezaregistrovať a ne-

spomenúť aj to, vďaka komu 
a  čomu sa tak mohlo stať. 
Prvýkrát vôbec sme mohli nie-
ktoré murárske, reštaurátorské 
a kamenárske práce financo-
vať aj z vlastných zdrojov. To 
jest, zo získaných grantov, 
prostriedkov zo súťaží, z pre-
vádzky hradu (návštevnosť sa 
za posledné dva roky enormne 
zvýšila) a v neposlednom rade 
aj darov vo forme poukázania 
2 % z vašich daní. Patrí vám 
za  to veľká vďaka a  zároveň 
k vám smeruje aj naša prosba, 
aby ste, ak ste sa rozhodli časť 
daní poukázať, navštívili našu 
stránku a  stiahli si formulár 
na aktuálne zdaňovacie obdo-
bie. A ak už na našej stránke 
budete, neprehliadnite prosím 
link na  ďalšiu súťaž o  grant 
zo SPP o titul Pamiatka roka 
(Fénix), kde sme sa prihlási-
li. Táto súťaž je nastavená tak, 
že až do 18.4.2022 sa dá po-
slať z konkrétnej adresy jeden 
hlas za 24 hodín, takže je to 
beh na dlhú trať. Veríme, že aj 
s vašou pomocou dobehneme 
do  cieľa, možno o  prsia, ale 
prví pred súperom. Ďakuje-
me.  Dušan Koniar

Projekty mesta zamerané na zníženie dopadov na ŽP

Naším záujmom ako 
mesta je, aby sme životné 
prostredie čo najmenej zaťa-
žovali, a preto sme pristúpili 
k  realizácii projektu ener-
getického auditu verejných 
budov. V praxi to znamená, 
že po  vypracovaní energe-
tického auditu jedenástich 
budov a centrálnej časti ve-
rejného osvetlenia budeme 
schopní lepšie posúdiť úzke 
miesta a navrhnúť riešenia 
na energeticky úspornejšiu 
prevádzku verejných budov, 
a tým hospodárnejšie nakla-
dať s verejnými zdrojmi. Au-
dit, ktorý momentálne pre-
bieha by mal byť ukončený 
do konca marca.

V procese verejného ob-
starávania je projekt varov-
ného a  vyrozumievacieho 
systému v  meste, ktorý je 
zameraný na  vybudovanie 
komplexného a  spoľahli-
vého varovného a  vyrozu-
mievacieho systému vráta-
ne vlastného monitoringu 
ovzdušia, na sledovanie zrá-
žok a stavu vodnej hladiny 
rieky Bebrava a na moderni-
záciu súčasného  rozhlasové-
ho systému. 

Na  začiatku tohto roka 
bola mestu schválená žia-
dosť o NFP na vybudovanie 

kompostárne biologicky 
rozložiteľných odpadov. 
Hlavným cieľom vedenia 
mesta je prostredníctvom 
tohto projektu zvýšiť mie-
ru zhodnotenia biologicky 
rozložiteľných komunálnych 
odpadov (BRKO), a  tým 
znížiť množstvo odpadu, 
ktorý je ukladaný na sklád-
ku či zneškodňovaný iným 
spôsobom.

V minulom roku sme re-
alizovali aj investície do za-
vedenia zberu kuchynské-
ho odpadu z  domácností 
v bytových domoch. Obsta-
rali sme 262 kusov 240-lit-
rových hnedých nádob 
na  stojiská kontajnerov 
a hnedé vedierka pre 6200 
domácností. Za minulý rok 
sa tak podarilo vyzbierať už 
157 ton kuchynského odpa-
du, pričom v našom meste 
sa tento odpadu začal zbie-
rať v júli 2021. 

Pokračovali sme i v bu-
dovaní uzamykateľných 
stojísk na kontajnery. V mi-
nulom roku sa jedno stojis-
ko umiestnilo na  sídlisko 
Sever na  križovatke ulíc J. 
Matušku a  K  nemocnici 
a druhé na ulici Palkovičo-
va. Spolu tak máme v našom 
meste desať krytých stojísk. 

Mesto plánuje s budovaním 
stojísk pokračovať aj tento 
rok. 

Vo fáze odborného hod-
notenia sa nachádza projekt 
Realizácia vodozádržných 
opatrení v meste Bánovce 
nad Bebravou. Jeho hlav-
ným cieľom je zníženie ri-
zika povodní a negatívnych 
dôsledkov zmeny klímy 
prostredníctvom vybudo-
vania účinných vodozá-
držných opatrení v našom 
meste. Stanovený cieľ pro-
jektu bude dosiahnutý pro-
stredníctvom realizácie jeho 
hlavnej aktivity s  názvom 
„Vodozádržné opatrenia 
v  urbanizovanej krajine“, 
ktorá bude spočívať v  rea-
lizácii celkovo piatich vo-

dozádržných opatrení, a  to 
konkrétne: 1. Vybudovanie 
zelenej strechy na  budove 
materskej školy, 2. Revitali-
zácia exteriérového priesto-
ru  Mestského kultúrneho 
strediska, 3. Revitalizácia 
spevnených plôch na ulici J. 
Cígera Hronského, 4. Revi-
talizácia spevnených plôch 
na ulici Palkovičova pri by-
tovom dome č. 586, 5. Revi-
talizácia spevnených plôch 
na ulici Palkovičova pri by-
tovom dome č. 587.

Nedávno Mesto Bánovce 
nad Bebravou podalo aj pro-
jekt: Zníženie energetickej 
náročnosti ZŠ Partizánska 
Bánovce nad Bebravou, 
ktorý rieši stavebnú úpravu 
existujúceho objektu bu-

dovy základnej školy, telo-
cvične a kotolne. Stavba je 
trojpodlažná zastrešená plo-
chou strechou. Cieľom pro-
jektu je dosiahnutie nižšej 
energetickej náročnosti tej-
to budovy zateplením oba-
lových konštrukcií a výme-
na otvorových konštrukcií 
v  zmysle súčasne platných 
tepelnotechnických noriem, 
zateplenie stropu nad nevy-
kurovaným priestorom, ná-
sledné hydraulické vyregu-
lovanie vykurovacej sústavy, 
modernizácia osvetľovacej 
sústavy, rekonštrukcia roz-
vodov vykurovania, systém 
energetického manažmentu.

Mesto už dlhodobo rieši 
nevyhovujúci stav športovej, 
oddychovej a zelenej infraš-
truktúry vnútroblokov svo-
jich sídlisk, čo sa premieta aj 
do priorít jeho strategických 
rozvojových dokumentov, 
no predovšetkým vzhľadom 
na  investičnú náročnosť 
projektov musí určovať jed-
notlivým projektom stupeň 
priorít a  hľadať možnosti 
ich financovania aj pros-
tredníctvom fondov EU. 
Z  uvedeného dôvodu ako 
aj z dôvodu deklarovaných 
výstupov a efektov projektu, 
sa mesto rozhodlo pre rea-

lizáciu Revitalizácie vnút-
robloku ul. Cyrila a  Me-
toda. Hlavný cieľ projektu
je zlepšenie kvality života 
obyvateľom sídliska a mes-
ta, s  pozitívnym vplyvom 
na environmentálne aspekty 
mestského prostredia pro-
stredníctvom revitalizácie 
verejného priestranstva síd-
liska na ul. Cyrila a Metoda. 
Projekt je momentálne vo 
fáze odborného hodnotenia. 
Bližšie o ňom budeme písať 
v ďalšom vydaní.

Okrem toho sa mesto 
snaží zapájať do  environ-
mentálnych aktivít aj sa-
motných občanov, a to pra-
videlným organizovaním 
jarného a jesenného uprato-
vania, kedy dobrovoľníkom 
poskytne potrebné pomôc-
ky a náradie a zabezpečí od-
voz vyzbieraného odpadu. 
Najbližšie sa takéto uprato-
vanie bude konať 23. apríla, 
bližšie informácie nájdete 
v Bánovských novinách už 
čoskoro. Rovnako tak vás 
budeme priebežne informo-
vať aj o ďalších fázach vyššie 
spomenutých projektov, ako 
aj o nových projektoch za-
meraných na ochranu život-
ného prostredia.

  Lenka Karasová

Čisté a zdravé životné prostredie je základným predpokladom pre ľudské zdravie a blahobyt. Za posledné desaťročia je skúmaniu tejto oblasti 
venovaný obrovský priestor, či už sú to výskumy odborníkov, jednotlivci vo svojom bežnom živote, alebo mestá, obce a iné spoločenstvá. Pri 

príležitosti Hodiny Zeme, ktorá vznikla na podporu spoločnej zodpovednosti za budúcnosť našej planéty, sme oslovili mesto Bánovce nad Bebravou, 
aby nám priblížilo, aké aktivity a projekty podniklo na zníženie dopadov na životné prostredie. Z radnice sme dostali nasledovnú odpoveď. 

Kryté stojisko na Ul. J. C. Hronského
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Výsadbu drevín konzultujte
Mesto Bánovce nad Bebra-

vou víta iniciatívu obyvateľov 
pri zveľaďovaní okolia byto-
vých domov i pri rodinných 
domoch. Prosíme však obča-
nov, ktorí majú záujem vysadiť 

dreviny (stromy alebo kríky) 
na verejných priestranstvách, 
aby vopred kontaktovali mest-
ský úrad. Pracovník oddelenia 
životného prostredia posúdi, či 
je miesto na výsadbu dreviny 

vhodné, napr. z hľadiska inži-
nierskych sietí, blízkosti byto-
vého domu a podobne. Ďaku-
jeme za pochopenie.

Kontakt: Mestský úrad 
v Bánovciach nad Bebravou,

Oddelenie životného pro-
stredia, dopravy, obchodu 
a služieb (v budove na Farskej 
ulici). Tel. č.: 038/ 7629 141. E-
-mail: cacko@banovce.sk, ba-
laz@banovce.sk.  Oznam MsÚ

Čistenie mestských komunikácií
Mesto Bánovce nad Bebravou ozna-

muje občanom, že počas mesiacov 
marec a  apríl bude prebiehať čistenie 
miestnych komunikácií podľa uvedené-
ho harmonogramu. Žiadame majiteľov 
motorových vozidiel, aby v  stanovený 
deň dočasne preparkovali svoje autá
mimo uvedených ulíc a umožnili prístup 
mechanizmom údržby na dôsledné vy-
čistenie komunikácií vrátane parkovísk. 
Ďakujeme za pochopenie a ústretovosť.

13. týždeň:
 pondelok 28. marca: K  Zornici, 
Textilná, Trenčianska cesta pred 
rodinnými domami, Družstevná
 utorok 29. marca: Horné Ozorovce
 streda 30. marca: Dolné Ozorovce
 štvrtok 31. marca: Malé Chlievany
 piatok 1. apríla: Biskupice
 sobota 2. apríla: Hviezdoslavova 
vrátane parkoviska pred nemocnicou, 
J. Jesenského, A. Kmeťa, Záfortňa

V  nasledujúcom týždni v  uto-
rok 5. apríla sú naplánované ulice 
9. mája, Palkovičova a Radlinského, 
v stredu 6. apríla ulice Hollého, M. R. 
Štefánika a Školská. 

Harmonogram čistenia sa môže 
meniť, prípadné zmeny oznámime 
prostredníctvom všetkých komuni-
kačných kanálov mesta.

  Oznam MsÚ

Dňa 4. apríla 2022 si 
pripomíname 77. výročie 
Oslobodenia mesta Bánov-
ce nad Bebravou a ukonče-
nie útrap II. svetovej vojny 
na území nášho mesta. Túto 
významnú udalosť si uctíme 
pietnym aktom kladenia 
vencov na  budovu mest-

ského úradu, dňa 5. apríla 
2022 (utorok) o 15.00 h, 
na ktorú Vás srdečne po-
zývame. Zároveň Vám 
oznamujeme, že stretnu-
tie účastníkov slávnosti 
sa uskutoční pred budovou 
Mestského úradu na  Far-
skej ulici o 14.45 h. MsÚ

Pozvánka na členskú 
schôdzu ZO SZPB

Výbor ZO SZPB v Bánov-
ciach n. B. pozýva všetkých 
svojich členov na  členskú 
schôdzu, ktorá sa uskutoční 
dňa 5. apríla od 13.00 h v za-
sadačke Mestského úradu 
na prvom poschodí na Far-
skej ulici.  Schôdza bude 
spojená s  mestskými osla-

vami 77. Výročia oslobode-
nia nášho mesta. Tešíme sa 
na účasť všetkých našich čle-
nov. Pripomenieme si nielen 
ukončenie II. svetovej vojny 
v Bánovciach, ale odsúdime 
aj všetky vzniknuté vojnové 
konflikty vo svete po II. sv. 
vojne.  ZO SZPB 

Hľadáme koscov
Mesto Bánovce nad 

Bebravou aj tento rok 
ponúka sezónnu pracov-
nú príležitosť pre koscov 
na  kosenie trávnatých 
plôch v  meste. V  prípa-
de záujmu kontaktujte 

nižšie uvedené tel. čís-
lo do  31.  marca 2022. 
Predpokladaný nástup: 
v  priebehu mesiaca apríl 
2022. Kontakt: p.  Sabo 
0917 854 906. 

Oznam MsÚ

Sociálny taxík prepraví aj vozíčkarov

V utorok 23. marca 2022 
bolo uvedené do prevádzky 
nové vozidlo, ktoré disponu-
je zdvíhacou plošinou. Vďa-
ka vyššej karosérii umožní aj 
ľahší nástup a výstup z vo-
zidla, prinesie klientom väč-
ší komfort jazdy a  celkové 
skvalitnenie tejto služby.

Službu sociálny taxík 
v našom meste začal v máji 
2018 prevádzkovať Sloven-
ský Červený kríž, územný 
spolok Topoľčany, na  zák-
lade plnenia Komunitného 
plánu rozvoja sociálnych 
služieb mesta Bánovce 
nad Bebravou v  spoluprá-
ci s  mestom Bánovce nad 

Bebravou a  za  finančnej 
podpory prostredníctvom 
poskytnutia každoročnej 
účelovej dotácie z rozpočtu 

mesta. Opodstatnenie tejto 
služby občanom dokazuje 
aj to, že doteraz prepravili 
klientov v rámci 29 273 jázd.

Vozidlo do  užívania 
na území mesta symbolicky 
odovzdal riaditeľ územného 
spolku Andrej Barborka pri-
mátorke mesta Rudolfe No-
votnej a vedúcej odboru so-
ciálnych vecí na mestskom 
úrade Jane Záhumenskej. 
Zástupkyne mesta ocenili 
spoluprácu a činnosť so SČK 
vo viacerých smeroch a vy-
zdvihli i prácu vodiča taxí-
ka Antona Ďurmeka, pre-
tože pri kontakte prevažne 
s klientami so zdravotným 
obmedzením sa vyžaduje 
najmä citlivý prístup a ma-
ximálna ústretovosť.

  Tlačová správa mesta

S ociálny taxík je určený pre vybrané cieľové skupiny obyvateľov mesta - ťažko zdravotne 
postihnutých občanov a ich sprievodcov, seniorov a občanov s obmedzenou schopnosťou 

pohybu. Nový automobil umožní aj prepravu osôb odkázaných na invalidný vozík. 

Zľava A. Ďurmek, R. Novotná, A. Barborka, J. Záhumenská

Vážené pani učiteľky, vážení páni učitelia,
pri príležitosti Dňa učiteľov Vám vyslovujem úprimné poďakovanie za Vašu krásnu a ná-

ročnú prácu. Prácu, ktorá sa nezaobíde bez systematickosti, trpezlivosti a nedá sa vykonávať 
bez lásky k tomuto poslaniu.

Prajem Vám šťastie a spokojnosť v súkromnom živote. A v tom pracovnom, aby sa Vám dostá-
valo uznania, aby ste vždy objavovali nové inšpirácie, posilňovali si sebamotiváciu, nachádzali 
v učení radosť pre žiakov a študentov, a tiež pre seba. A najmä, neprestávajte veriť v našu mládež 
a pestujte v nej tie skutočné hodnoty. V duchu myšlienky Jána Amosa Komenského: „Všetci ľudia sa majú vzdelávať k ľudskosti.“

 Primátorka mesta Rudolfa Novotná

Blahoželanie ku Dňu učiteľov

Obraz „Portrét dievčaťa“ 
Viktor Motus vystavuje

Bánovčan Viktor Motus spolu s ďalšími jubilantami Umeleckej besedy slovenskej vystavuje 
v Galérii mesta Topoľčany. Výstava potrvá do 31. marca 2022. (r)
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Krásny pretancovaný piatok 
Po dlhom a náročnom co-

vidovom období sa v piatok 18. 
marca konala prvá spoločná 
akcia tanečného odboru Sú-
kromnej ZUŠ Ars Akademy. 
V priestoroch pobočky školy 
na Sokolovni v Bánovciach nad 
Bebravou sa zišlo niekoľko ta-
nečníkov z pobočiek Bánovce 
nad Bebravou, Dolné Vesteni-
ce, Rybany, Partizánske a Veľké 
Uherce, ktorí sa pod vedením 
lektorky Moniky Pavlíkovej 
naučili nové základné prvky 
z tanečného štýlu hiphop a pri-
pravili pod jej vedením tanečné 
variácie. Workshop začal v po-
obedných hodinách skupinou 
mladších žiakov vo veku od 6 
do  8 rokov. 90 minút inten-
zívneho trénovania priniesol 
na konci výsledok, ktorým sa 
odprezentovali žiaci pred svo-

jimi rodičmi. Po nich nasledo-
vala skupina starších žiakov vo 
veku 9 a viac rokov. Tu už sa 
tanečná sála naplnila do svo-
jich kapacitných možností 
a tanečníci súvisle dve hodiny 
pracovali na učení a zdokona-

ľovaní svojich pohybov v štýle 
hiphopu. Záver patril taktiež 
prezentácii naučenej tanečnej 
variácie pred rodičmi, ktorí ne-
šetrili svojím potleskom. Uvoľ-
ňovanie pandemických opat-
rení znovu otvára možnosti 

prezentácie žiakov a učiteľov 
Súkromnej ZUŠ Ars Akademy, 
ktorí už teraz pripravujú nie-
koľko akcií v rámci svojej pô-
sobnosti v Trenčianskom kraji. 

Jana Flórová, 
 SZUŠ Ars Akademy

Zážitkovým učením o význame vody
v ZŠ s MŠ Slatina nad Bebravou

Svetový deň vody si každo-
ročne pripomíname 22. mar-
ca, a teda nie náhodou sa prá-
ve v tento deň premenil areál 
ZŠ s MŠ Slatina nad Bebravou 
na  veľké vodné kráľovstvo. 
Žiakov 1. stupňa na úvod pri-
vítala pani Voda a pán Zelený, 
ktorí vysvetlili deťom dôleži-
tosť vody v našom živote a ne-
vyhnutnosť chrániť jej zdroje. 
Potom sa už deti s  radosťou 
rozbehli plniť úlohy a zábavné 
aktivity, ktoré si pre ne pripra-
vili ich starší spolužiaci. Tí sa 
ako praví učitelia zhostili svo-
jich úloh, vysvetľovali, pred-
nášali a demonštrovali pokusy, 
a tak i tí najmladší mali mož-
nosť skúmať vlastnosti vody, 
pochopili kolobeh vody či 
potrebu pitného režimu a spo-
znali hlavných predstaviteľov 
vodného ekosystému. Učenie 
vonku deti nesmierne bavilo 

a  tak si popri získavaniu ve-
domostí aj príjemne oddýchli 
v knižnom kútiku, obdivovali 
vodné tvory, vyrábali mega-
bublinky, umelecky sa preja-
vili maľovaním na fóliu a v te-
locvični podnikli zaujímavú 
púť s kvapôčkami. Je naozaj 
dôležité poukázať na  to, ako 
je voda prepojená so všetký-
mi oblasťami života, aj preto 

sa výučba v tento deň niesla 
v duchu medzipredmetových 
vzťahov. Rovesnícke učenie 
nám zase ukázalo, aké efektív-
ne je vzájomné odovzdávanie 
si vedomostí medzi samotný-
mi žiakmi, čo práve u starších 
žiakov podporuje proaktivitu 
v prezentácii vlastných vedo-
mostí a  zručností, vedie ich 
k  samostatnosti, tvorivosti 

a kritickému mysleniu. Témou 
Svetového dňa vody 2022 je 
„Podzemná voda“, i preto sa 
vyučovanie na 2. stupni nieslo 
v duchu témy Jaskynné systé-
my Slatinského krasu. Žiaci sa 
rozhodli preskúmať krásy náš-
ho regiónu a v jaskyni Dúpna 
diera si vypočuli prednášku 
skúseného miestneho speleo-
lóga Juraja Krajčíka. Aktuál-
nosť a význam Svetového dňa 
vody je daná aj skutočnosťou, 
že na svete viac ako dve mi-
liardy ľudí trpí nedostatkom 
pitnej vody, či nemá prístup 
k  vode. Preto je potrebné 
u detí vytvárať environmen-
tálne povedomie, ideálne me-
tódou zážitkového vyučova-
nia, ktoré vedie k maximálnej 
aktivizácii žiakov a upevňuje 
v nich pozitívny vzťah k život-
nému prostrediu. 

Katarína Striežencová

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje: ZÁMER - 
prenechať majetok mesta do nájmu obchodnou verej-
nou súťažou. V zmysle § 9a, ods. 9 v spojení s § 9a ods. 1 
písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí a podľa 
§ 281 až § 288 zákona č. 513/1991 Zb. Obchodného zá-
konníka Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje: 

Obchodnú verejnú súťaž o  najvhodnejší návrh 
na uzatvorenie nájomnej zmluvy, predmetom ktorej 
je nájom nebytového priestoru nachádzajúceho sa na 1. 
nadzemnom podlaží v budove Domu služieb v Bánov-
ciach nad Bebravou, Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6, postavenej 
na C-KN parc. č. 7/1, zapísanej na LV č. 1301, k. ú. 
Bánovce nad Bebravou, o celkovej ploche 218,42 m2

(bývalá diskotéka YAKUZA).
Vyhlásenie a podmienky obchodnej verejnej súťaže 

sú zverejnené na úradnej tabuli Mesta Bánovce nad 
Bebravou a webovej stránke: https://uradnatabula.ba-
novce.sk/, záložka Verejná obchodná súťaž.

Každoročne si deti z Materskej školy 
Primulka na Hollého ulici v Bánovciach 
nad Bebravou pripomínajú sviatky jari 
prostredníctvom ľudových zvykov a tra-
dícií. Pandémia prerušila túto tradíciu 
na dva roky, ale tento rok krásne slnečné 
lúče a uvoľnenie opatrení dovolilo v stre-
du 23. marca rozlúčiť sa so zimou tra-
dičným vynášaním Moreny, staroslovan-
skou bohyňou zimy a smrti. Poobliekaná 
bábka zo slamy bola symbolom odchá-
dzajúcej zimy. Naši predkovia ju zvykli 
zapáliť, a potom hodiť do rieky alebo po-
toka, aby ich vody odplavili zimu. Verili, 

že zničením Moreny vyženú nebezpečné 
choroby, zlé sily a predovšetkým urých-
lia odchod zimy. Jeden z najarchaickej-
ších zvykov na našom území vyjadruje 
túžbu ľudí po skončení chladného poča-
sia a príchode teplých jarných dní. Pre-
to aj naše deti, ktorých sa na školskom 

dvore stretla celá stovka, skôr ako Mo-
renu vyniesli k potoku, rozlúčili sa s ňou 
pásmom piesní, básní a tancov. Morene 
naposledy zamávali a vrátili sa do mater-
skej školy v očakávaní, že slniečko začne 
svietiť viac a viac a príde jar.

  Jana Jamrichová

Vynášanie 
Moreny
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Spomienka 
Dňa 1. apríla 2022 uplynú dva roky, kedy 
nás navždy opustil drahý manžel, otec, 
dedko a pradedko Jozef Rybanský. 
 S láskou spomína manželka a deti s rodinami.

Viliam Kováč *1954
Vincent Katjal *1937

Opustili nás

 Spoločenská kronika

Ráno za oknom štebocú vtáci. Lenivo sa prebúdzam 
v teplej posteli. Niekde v pozadí naliehavo zaznie siréna 
sanitky. Ja a vtáci sa prebúdzame a niekomu možno prá-
ve ide o život.

Vstanem a zúfalo pozriem do zrkadla. Nervózne si roz-
česávam neposlušné vlasy. Na kefe zostáva nepríjemný chu-
máč. Padajú. Spomeniem si na kamarátku. Nosí parochňu. 
Nedávno absolvovala chemoterapiu.

Kráčam domov z práce v slnkom zaliaty piatok a teším sa 
na víkend. Z miestneho rozhlasu zaznie oznam o poslednej 
rozlúčke. 14.30 na miestnom cintoríne. Niekto ten pekný 
víkend prežiali.

Bežím k priehrade. Slnko sa mi opiera do tváre. Bežím len 
tak. Niekto práve v tej chvíli beží do krytu so strachom, že 
mu za chrbtom vybuchne bomba.

Opodiaľ zazriem srny. Placho na mňa pozrú a odbeh-
nú do húštiny.

V tej chvíli iná plachá srna zomiera.
Vbehla pod kolesá auta. Sedel v ňom šofér a ponáhľal sa 

do trenčianskej nemocnice. Dnes sa mu narodí dcéra. Ešte-
že si to odniesol len nárazník a svetlo.

Protipóly v okamihoch. Nestíhame si ich ani uvedomovať.
Vo chvíľach nášho šťastia niekto trpí, a vtedy, keď trpí-

me my, niekto iný prežíva šťastie.
Vážme si chvíle, keď stojíme na tej jednoduchšej strane 

a buďme pripravení na to, že za okamih môže byť všetko 
inak.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

kultúra, spoločnosť 5

„Našu cestu k udržateľnosti 
konzumom nevyšliapeme“

Na stredajšej prednáške sa 
úvodného slova ujala vedúca 
mestskej knižnice Jarmila Mi-
kulová, ktorá predstavila hos-
tí a všetkých privítala. Hoci 
bola účasť na tejto prednáške 
slabšia, o to viac si užili prí-
jemnú komornú atmosféru tí, 
čo prišli. Hostka Maťa najskôr 
poprosila prítomných, aby sa 
predstavili a uviedli tiež in-
formáciu, či žijú v meste ale-
bo na dedine, čím následne 
premostila na tému udržateľ-
nosti: „Bez ohľadu na to, či ži-
jeme na dedine, alebo v meste 
sú životy každého z nás nevy-
hnutne späté s konzumáciou 
prírodných zdrojov, ktoré nám 
naša Zem poskytuje prostred-
níctvom svojich ekosystémov,“ 
konštatuje Maťa. Otázka však 
je, koľko si toho môžeme ešte 
dovoliť, aby to bolo pre našu 
planétu udržateľné? A čo to 
znamená udržateľné? Je to 
niečo, čo môže používať do-
nekonečna. 

Maťka nám tiež ozrejmi-
la s tým súvisiaci Deň zúčto-
vania (Earth overshoot day). 
Ide o  dátum, kedy každo-
ročne spotrebujeme zdroje 
na Zemi. Tento dátum sa však 
každým rokom blíži rých-
lejšie, čo konštatuje štúdia 
medzinárodnej výskumnej 
organizácie Global Foot-
print Network. Prekročenie 
ročnej kapacity sa začalo už 
v  70. rokoch minulého sto-

ročia, keď rastúca populácia 
a  rastúce priemerné požia-
davky tlačili na spotrebu nad 
udržateľnú úroveň. Odvte-
dy sa tzv. “Earth Overshoot 
Day” posúva dopredu. Ešte 
pred tridsiatimi rokmi to bol 
15. október, pred dvadsiatimi 
rokmi 30. september a  pred 
desiatimi rokmi už 15. au-
gust. Odvtedy nastalo krátke 
spomalenie aj kvôli finančnej 
kríze, keď sa znížením spotre-
by energie vrátil dátum o päť 
dní späť, ale tempo za posled-
né dva roky narástlo, takže 
v budúcom roku sa už očaká-
va júlový dátum. Veľa sme sa 
dozvedeli aj ekologickej sto-
pe, niekedy nazývanej aj uhlí-
ková stopa, ktorá predstavuje 
metódu merajúcu vplyv ľud-
ských aktivít na planétu Zem. 
Ekologickú stopu je možné 
vypočítať pre jednotlivca, 
školu, organizáciu, mesto ale-
bo štát. Predstavuje celkové 

množstvo územia potrebného 
na zabezpečenie všetkého, čo 
spotrebúvame (energia, voda, 
potraviny, oblečenie, materiá-
ly) a na zneškodnenie odpadu, 
ktorý pritom vytvárame. Čím 
väčšia stopa, tým väčší vplyv 
na prírodu. Vďaka medziná-
rodnému obchodu naša stopa 
často pozostáva z územia roz-
trúseného po celom svete.

V  rámci prednášky sme 
sa oboznámili aj s veľa tipmi 
a  návodmi, ako eliminovať 
odpad v bežnom živote. Pár 
tipov a faktov: Separovanie, 
energetická efektívnosť, pou-
žívanie efektívnejších žiaro-
viek, nepoužívanie sušičiek 
na oblečenie, využívanie vecí 
z  „druhej ruky“, viac veci 
opravovať, ak je to možné 
a  veľa ďalších. Využívaním 
MHD, bicykla, vlaku, pešej 
chôdze – skrátka obmedzova-
ním prepravy autom ušetrí-
me 2,5 tony CO2 ročne a Deň 

zúčtovania posunieme o ďal-
ších 10 dní. Priemerný Slovák 
v  roku 2020 vyprodukoval 
446 kg odpadu. Vynechanie 
jedného spiatočného letu 
z  Londýna do  Los Angeles 
ušetrí 1,65 tony CO2 na oso-
bu. Taká je uhlíková stopa Af-
ričana za celý rok. 

Po  prednáške si Maťka 
pre prítomných pripravila 
„eko kvíz“, v ktorom si mohli 
overiť svoje vedomosti z rôz-
nych oblastí, napríklad viete, 
že: „Na Slovensku v rámci do-
pravných emisií najviac emisií 
CO2 produkuje osobná dopra-
va (autá, motorky, autobusy)?“
alebo že: „Sklo je materiál, 
ktorý sa dá donekonečna re-
cyklovať bez zmeny jeho vlast-
ností?“ Po kvíze nasledovala 
ešte diskusia a  vymieňanie 
si osobných skúseností prí-
tomných s hosťami. Situácia 
na našej planéte, ale aj na Slo-
vensku, nie je z hľadiska našej 
ochrany prírody a jej zdrojov 
veľmi priaznivá, preto by sme 
si mali uvedomiť, že k zlepše-
niu môže prispieť každý z nás. 
Či už budeme chodiť viac 
peši, na bicykli, alebo nebu-
deme podliehať krátkodobé-
mu pokušeniu pri nákupe 
nepotrebných vecí. Toto sprá-
vanie bude mať za následok 
nielen dobrý pocit a finančné 
úspory, ale najmä odľahčenie 
„našej planéty“. 

Text a foto: Lenka Karasová

Nová výstava v Galérii Atelier Hlavina

Ján Svoboda študoval 
na  Stavebnej fakulte VUT 
v  Brne. Že bude mať vzťah 
k  umeniu sa ukázalo už 
na gymnáziu, kde ho to za-
čalo ťahať najskôr k  divad-
lu. Pri ďalšom štúdiu, popri 
stavbárčine sa venoval aj 
dramatickej tvorbe. Vtedy 
sa aj zoznámil s Bolkom Po-
lívkom, ktorý sa neskôr stal 
jedným zo zberateľov jeho 
obrazov. Napokon divadlo 

opustil a vydal sa na rovna-
ko neistú pôdu výtvarného 
umenia, na ktorej zotrval až 
do dnešných dní.

Motívmi jeho diel boli 
dlho figúry, predmety a sym-
boly ponímané zjednodu-
šene a  s  humorom. Neskôr 
začal ustupovať od konkrét-
nych objektov smerom ku 
geometrickým tvarom, čia-
ram, bodom a krivkám. Dnes 
v jeho tvorbe dominujú hori-

zonty, odkazy na geometriu 
a predovšetkým veľké fareb-
né plochy. Vyjadrovanie sa 
farebnými plochami je zákla-
dom, na ktorom svoje obrazy 
zdieľa s divákom. Pri prvom 
pohľade sa zdá, že obrazy sú 
prázdne, ale je to len zdanie. 
Na tých obrazoch nie je nič, 
ale je tam všetko! Obrazy vy-
žarujú pokoj, zvádzajú k za-
staveniu, pobádajú k premýš-
ľaniu o  tom, čo je dôležité. 

Že dôležité je to, čo vidíme 
srdcom, ako nás už dlho učí 
jeden malý chlapec z planéty 
B-612. A pretože jeho obrazy 
sú založené na citovom pôso-
bení farby a mnohí pri nich 
zažívajú až meditatívny kľud.

Výstava BEZ PRED-
STÁV bude zahájená sláv-
nostnou vernisážou v piatok 
1. apríla o 18.00 h a potrvá 
do 20. mája.

  Viera Žáková

P o dlhšej prestávke sme pre bánovské publikum pripravili novú výstavu. Rok 2021 končil 
výstavou naivného umenia. A sezónu roku 2022 zahájime výstavou, ktorá predstaví bánov-

skému publiku obrazy z druhého pólu výtvarného vyjadrovania. Pôjde o abstraktné obrazy Jána 
Svobodu, rešpektovaného výtvarníka z ČR.

Týždeň slovenských knižníc 2022 reagoval na naliehanie súčasnej doby a potreby 
ochrany životného prostredia. V súvislosti s touto témou sa v Mestskej knižnici 

Ľ. Štúra konala minulú stredu prednáška s názvom Ide to aj bez odpadu. Prednášku viedla 
hostka Martina Novotová za občasnej asistencie Martina Gajdoša. Obaja sú majiteľmi 
bezobalového obchodu v Trenčíne, ktorého poslaním je podieľať sa na znižovaní množ-
stva vyprodukovaného odpadu, a to hneď - pri nákupe. Hlavnými témami bola udržateľ-
nosť, ekologická stopa a eliminovanie konzumu.

Martin Gajdoš a Martina Novotová počas prednášky

Živá knižnica
Máte radi knihy? Zau-

jíma vás ako sa taká kniha 
rodí? Ako to majú autori 
s nápadmi a čo ich inšpiru-
je? Aj o tom bude literárna 
debata so spisovateľkou, 

publicistkou a divadelnou 
režisérkou Danielou Ka-
pitáňovou. Príďte na Živú 
knižnicu už tento utorok 
o 17.30 h do Ži:vy (Nám. 
Ľ. Štúra).  redakcia
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Samuel Karas získal na majstrovstvách Poľska 
v brazílskom Jiu-Jitsu zlatú medailu

Mladí Ukrajinci sa v našom meste 
začleňujú do bežného života

Samuelov úspech je 
pre Slovensko veľmi dob-
rá reprezentácia, nakoľ-
ko v Poľsku je tento šport 
na vyššej úrovni. Štartoval 
v kategórii +97,5 - fialové 
pasy. Z Bánoviec štartova-
li aj Sebastián Matejovič 
a Lukáš Glenda, ktorí síce 
medaile nezískali, ale za to 
nazbierali cenné skúsenos-
ti. V  krátkom rozhovore 
nám prezradil svoje dojmy 
z majstrovstiev, jeho ďalšie 
plány v  športovej kariére, 
spomenul aj čomu sa popri 
športu venuje.

Majstrovstvá Poľska 
v  brazílskom Jiu-Jitsu sa 
konali 26 - 27. februára 
v  poľskej  Poznani, získa-
nie zlatej medaily Samuela 
však neprekvapilo: „Môžem 
povedať, že je to určite sú-

ťaž európskej úrovne, keď-
že Poliaci sú v tomto športe 
jednými z najlepších v Eu-
rópe. Z výhry som bol určite 
nadšený, ale nie prekvapený, 
s ničím iným ako so zlatom 
som nepočítal. No v niečom 
sa jeho účasť na majstrov-
stvách líšila od tých predo-
šlých: „Tento turnaj bol ale 
iný v tom, že som so sebou 
bral aj svojich zverencov, 
a teda prvýkrát som sa ne-
staral iba o  seba. Pred ich 
zápasmi som cítil väčšiu 
nervozitu ako pred svojimi. 
Síce sa to nezdá, ale byť tré-
nerom je dosť náročné. No 
rozhodol som sa ich učiť, 
lebo chcem svoje vedomosti 
posúvať ďalej a aj to, aby sa 
zlepšovali,“ doplnil Samu-
el. Aktuálne má toho náš 
úspešný zápasník na pláne 

celkom dosť: „V apríli ma 
čakajú podujatia v grapplin-
gu, zápasení a aj v MMA. 
Mám z toho trochu obavy, 
aby som sa dokázal plno-

hodnotne pripraviť, ale snáď 
to dobre dopadne. A v máji 
ideme na majstrovstvá Eu-
rópy ADCC. Je to vlastne 
kvalifikačný turnaj na maj-

strovstvá sveta ADCC, čo je 
vlastne v grapplingu niečo 
ako olympiáda.“ Trénu-
je šesť dní v týždni a stále 
spolupracuje s  tým istým 
trénerom: „Väčšinou mám 
denne jeden tréning, ale nie-
kedy mávam aj dva. Bývam 
na internáte v Nitre, takže 
trénujem aj tam. Keď som 
doma, tak chodievam buď 
do  Trenčína alebo k  nám 
do Fightgymu Bánovce, kde 
vlastne pôsobím pod Mari-
ánom Jakubíkom, s ktorým 
momentálne až tak často 
netrénujem, keďže som 
na škole. No som s ním spo-
kojný, vie čo mi má radiť 
na súťažiach a som naňho 
už zvyknutý,“ zhodnotil 
zlatý medailista spolu-
prácu s  trénerom Jakubí-
kom. Okrem zápasenia sa 

21-ročný Bánovčan venuje 
aj štúdiu: „Chodím na Uni-
verzitu Konštantína filozo-
fa, kde študujem učiteľstvo 
matematiky a  telesnej vý-
chovy.“ Pôsobí skromným, 
na  druhej strane aj veľmi 
cieľavedomým dojmom, 
no nezabúda ani na to, kto 
pri ňom a  jeho budovaní 
kariéry stojí: „Chcel by som 
na  záver poďakovať rodi-
čom, ktorí mi vlastne umož-
ňujú žiť tento život a podpo-
rujú ma, pretože si športom 
ešte nezarábam a všetky tie 
súťaže a  tréningové campy 
(sústredenia) sú finančne 
náročné.“ Samuelovi gra-
tulujeme k zlatej medaile, 
ďakujeme za rozhovor a dr-
žíme palce v ďalšom napre-
dovaní. 

Lenka Karasová

Príbeh Yuriho 11-ky v  na-
šom meste pozná veľa ľudí. O ich 
osudoch sme už písali. Mladí 
chlapci už začali s tréningovým 
procesom a taktiež sa snažia za-
pájať do rôznych aktivít. Popri 
dištančnom štúdiu sa v piatok 
zúčastnili na  besede s  roves-
níkmi zo Strednej odbornej 
školy strojníckej v Bánovciach 
nad Bebravou. Riaditeľka školy 
a primátorka nášho mesta po-
ďakovali školskému parlamen-
tu a všetkým ľuďom za ochotu 
pomôcť našim hosťom. V telo-
cvični školy sa z  iniciatívy vý-
boru MFC Spartak konal mini-
futbalový turnaj medzi našimi 

priateľmi z Ukrajiny, ako aj fut-
balistami z  gymnázia a  SOŠ. 
Výsledky vôbec neboli dôležité, 
pretože vyhral futbal. Po skon-
čení turnaja nás poctili svojou 
návštevou aj predstavitelia ligo-
vého futbalového klubu Spartak 
Trnava a  ObFZ Trnava, ktorí 
chlapcom z Ukrajiny odovzdali 
futbalové lopty, hračky a  lístky 
na futbalový zápas Spartak Tr-
nava a Slovan Bratislava. Po vy-
bavení potrebných dokumentov 
sa budú môcť chlapci zapojiť 
nielen do školského života, ale 
aj do futbalových súťaží v drese 
MFC Spartak Bánovce n/B.

  Miloš Šagát

Samuel Karas na prvom mieste

Hádzanárky opäť víťazne
Hlohovec – Sokol Bánovce 24:30 (9:13)

Prvý polčas rozhodol
Prečín – Spartak Bánovce 3:0 (3:0)

Lepší vstup do  stretnu-
tia mali domáce hádzanárky, 
ktoré na začiatku 6. min viedli 
3:1. Bánovčanky sa však rýchlo 
zohriali na správnu prevádz-
kovú teplotu a v 16. min Gal-
ková otočila skóre na 4:5. Hlo-
hovčanky vzdorovali do  23. 
min, kedy Polačiková znížila 
na 8:10. V závere prvého pol-
času hostky ušli na rozdiel pia-
tich gólov, keď na konci 28. min 
Magdaléna Bežová upravovala 
zo sedmičky na 8:13. Do prvé-
ho klaksónu stačila ešte Polači-
ková zmeniť skóre na polčaso-
vých 9:13. Aj po zmene strán 
Bánovčanky diktovali tempo 

hry, pozorne bránili a  v  38. 
min išli po zakončení Micha-
ličkovej na 10:17 do sedemgó-
lového trháku. Hlohovčanky 
však stretnutie nezabalili a po-
stupne ukrajovali z  manka. 
V 47. min Polačiková dotiahla 
Sportu na  dostrel troch gó-
lov 19:22. Hádzanárky Sokola 
však kontrolovali hru, drámu 
nepripustili a v poslednej mi-
núte Michaličková s  Galko-
vou prikrášlili ich víťazstvo 
na 24:30. 

HC SPORT ACADEMY:
M. Slamková, Oravcová – K. 
Slamková 4, Bírošová 1, Ska-
ličanová 4, Hatinová 1, Kisová 

3, Polačiková 4/2, Ďurano-
vá 7/3, Jurovčíková, tréner: 
V. Svitek. HK SOKOL: A. Be-
žová, K. Vališová – K. Paulí-
nyová 5, Z. Galková 5, A. Rá-
ciková 6, I. Michaličková 5, 
M. Bežová 7/2, M. Šipláková, 
N. A. Beňová, J. Líšková 1, K. 
Krížová 1, tréner: R. Makýš. 
POK. HODY: 7/5 – 3/2. VY-
LÚČENÉ: 2 – 1. ROZHODO-
VALI: R. Haščíková a V. Štr-
bová – 70 divákov. PRIEBEH:
1:0, 1:1, 3:1, 4:2, 4:5, 6:6, 6:8, 
7:10, 8:10, 8:13, (9:13), 9:16, 
12:17, 12:19, 15:20, 17:21, 
19:22, 20:26, 22:26, 23:28, 
24:28, 24:30.  (mp)

Úvod zápasu patril hosťom, kto-
rí v 2. min ani na tríkrát nedokázali 
prekonať domácu obranu. Prečín sa 
mohol dostať do vedenia v 6. min, 
ale Gálik trestuhodne zahodil šan-
cu. Domáci útočník to napravil v 25. 
min, kedy po centri Hybbena trafil 
do šibenice bránky hostí. V 29. min 
prišla výborná hlavička Jakuba Va-
lienta, ktorá ale skončila v Gulišo-
vom náručí. Po faule na unikajúceho 
Hybbena uvidel v 42. min Gális čer-
venú kartu a z trestného kopu pres-
ne namieril k žrdi Slančík. Domáci 
pokračovali v  ofenzíve a  v  samom 
závere prvého polčasu Gálik zvýšil 
na 3:0. Po zmene strán mali hostia 
dva trestné kopy, ale nevyužili ich. 

Záver stretnutia sa po prestriedaní už 
iba dohrával medzi šestnástkami. 

GÓLY: 25. a 45. Gálik, 43. Slančík. 
ŽK: 50. Vrábel – 45. Turoň, 64. Halás, 
ČK: 42. Gális. ROZHODOVALI: M. 
Božik – Berec a Kiš – 100 divákov. 
TJ PARTIZÁN: Čiernik – K. Masa-
ryk (71. Bubník), F. Slančík, Vrábel 
(77. Blaško), Zlatoš, Čiernik, Micha-
lec, A. Valient, J. Valient (83. Čičút), 
Gálik, Hybben (64. Gažo), tréner: 
J. Mamis. MFC SPARTAK: T. Guliš 
(46. P. Guniš) – R. Halás (64. P. Mo-
rávek), R. Hlatký, A. Zelenák, F. Gá-
lis, P. Zajac (46. D. Súkeník), H. Ky-
selica (57. J. Čapák), E. Divéky, Matej 
Kráľ, S. Turoň, V. Kochan, tréner: 
Ľ. Halás.  (jm)
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na facebooku 

Učaril im orientálny tanec, 
no venujú sa aj iným tanečným štýlom

 Čím sa orientálny tanec 
vyznačuje a  čo znamená 
ná z ov va š e j  tane č ne j 
skupiny? 

Zafirah v  arabčine zna-
mená víťazstvo, úspech, s ná-
padom prišla Peťka. Orien-
tálny tanec sa vyznačuje 
vlnitými, jemnými pohybmi, 
ale aj výraznými energický-
mi pohybmi bokov či hrude, 
sprevádzaný je ladnými po-
hybmi rúk a  neodmysliteľ-
ným tajomným úsmevom. 
A je vhodný pre každú ženu...
 Odkedy fungujete v  spo-
ločnom tanečnom zoskupení 
a  čo vás motivovalo k  jeho 
založeniu?

Dali sme sa dokopy v roku 
2009 po absolvovaní kurzov 
orientálneho tanca, kde sme 
sa aj všetky náhodne zoznámi-
li. Keďže kurzy skončili a my 
sme chceli stále tancovať, vy-
tvorili sme si vlastnú tanečnú 
skupinu Zafirah a začali sme 
spolu trénovať. Naďalej sme 
sa vzdelávali aj na rôznych ta-
nečných workshopoch. 
 Koľ ko je vás stálych 
tanečníc? Máte každá 
v  skupine pridelenú nejakú 
úlohu/funkciu?

Ako čas ubiehal, aj naša 
formácia mala rôzne podoby, 
ale pevné jadro zostalo a v sú-
časnosti je nás päť tanečníc. 
Počas nášho fungovania sme 
sa utešene rozrastali. Do na-
šich rodín postupne pribudlo 
osem detičiek, takže aj vystú-
penia a tréningy sme museli 
prispôsobovať životným zme-
nám každej tanečnice. Nena-
darmo sa hovorí, že „brušné 
tance“ sú tance plodnosti, my 
sme toho jasným dôkazom. 
Peťka Caková je naša hlavná 
choreografka, večne usmiata 
a pohodová žienka, s blízkym 
vzťahom k prírode a zviera-
tám. Stelka Aschengesvandt-
nerová je naša kostýmová 
poradkyňa, ktorá si okrem 
španielčiny hravo poradí aj 
so šijacím strojom. Zuzka Ur-
banová je náš „benjamínek“, 
najmladšia, ale v  kuchyni 
najproduktívnejšia, zásobuje 
nás svojimi domácimi lahôd-
kami. Inka Csonková nám 
poradí s  bylinkami, ktorým 
sa venuje celým srdcom. No 
a  naša Janka Michalčíková 
vždy pozitívne naladená rea-
listka a podľa ostatných čle-
niek aj „hlas našej skupiny“. 
 Čo sa vám na  tomto štýle 
tanca páči, fascinuje a pod.? 

Vecí, ktoré nás fascinujú 
na tomto štýle je veľa. Kaž-
dá ma niečo iné srdcu blíz-
ke, ale dokopy to vytvára 
celkom dobrú súhru medzi 
nami, a  preto nám to tak 
skvele funguje už dlhý čas. 
Vo všeobecnosti orientál-
na hudba vzbudzuje veľmi 
príjemné vibrácie, niekedy 
jemné emócie, niekedy dra-
matické. Pomalé či rýchle 
rytmy sa striedajú, a  tak 
každá naša choreografia je 
v niečom výnimočná a ne-
opakovateľná. V našom re-
pertoári sa dajú nájsť rôzne 
štýly orientálneho tanca cez 
klasický raks sharki, po dra-

matické fusion, cigánsky ta-
nec, flamenco, swing fusion, 
tribal fusion. 
 Ako často sa vám darí 
spoločne trénovať a  kto 
vyberá hudbu?

Stretávame sa jeden až 
dvakrát týždenne, tanečný 
tréning trvá približne dve 
hodiny. Ak je to možné, na-
vštevujeme aj rôzne tanečné 
workshopy, kde zdokonaľu-
jeme svoju techniku a učíme 
sa nové kombinácie aj chore-
ografie, avšak za posledné dva 
roky to nebolo možné vôbec. 
Naša hlavná choreografka je 
Peťka, ale väčšina choreografií 
vzniká tak povediac „za behu“ 
počas skúšok, a každá z nás 
má možnosť do nich prispieť 
svojím dielom. Takže v  po-

sledných rokoch sú to také 
naše „spoločné deti“. Čo sa 
týka hudby, tak je to veľmi 
podobné. Niektorá niečo za-
počuje, zafunguje predsta-
vivosť,  donesie nám pieseň 
na vypočutie a keď sa chytíme, 
je z toho choreografia.
 Sú potrebné na  orien-
tálny tanec špeciálne šaty, 
kostým? Používate aj nejaké 
doplnky?

Kostým v  orientálnom 
tanci je veľmi dôležitý, spolu 
s hudbou a pohybom dotvára 
celkovú atmosféru Orientu. 
Na každý štýl tanca sa pou-
žíva iný kostým, je rôzne zla-
dený s mnohými doplnkami, 

podľa druhu tanca môže byť 
jemný a elegantný, alebo vý-
razný a energický, môže mať 
nekonečne veľa podôb. Dôle-
žité je, aby sa v ňom tanečni-
ca dobre cítila, aby sa v ňom 
dobre tancovalo a aby v ňom 
tanec vynikol. Klasický orien-
tálny kostým je krásne zdo-
bený, farebný, trblietavý, vy-
zdvihuje ženskosť tanečnice 
a zvýrazňuje štýl tanca, ktorý 
sa v ňom tancuje. Skladá sa 
zo sukne, bohato zdobenej 
podprsenky a pásu. Nesmú 
chýbať ani ozdoby rúk či vla-
sov. Na flamenco či cigánsky 
tanec využívame veľmi široké 
sukne, šatky a opäť špecifické 
ozdoby do vlasov a na ruky. 
Pri tanci taktiež využívame 
rôzne rekvizity, ako sú hod-

vábne závoje, vejáre, krídla 
bohyne Isis. 
 Pamätáte ešte na  prvé 
vystúpenie a kedy ste vystu-
povali naposledy? Ako dlho 
trvá jedno vaše vystúpenie?

Prvé vystúpenie bolo ur-
čite v Dolných Ozorovciach, 
keďže sme skúšali u  nich 
v kultúrnom dome. Zažili sme 
tam výborné letné akcie i fa-
šiangové veselice. Posledné 
vystúpenie sme mali na  sú-
kromnej oslave minulé leto. 
Posledné väčšie vystúpenie sa 
nám podarilo na Držkovskej 
Držke 2019. Zvyčajne máme 
dva vstupy, jeden zameraný 
na  klasický orientálny štýl 
tanca v klasických kostýmoch, 
druhý zameraný na španielske 
a  cigánske rytmy v  tematic-
kých kostýmoch. Dĺžka vstu-
pu závisí od  požiadavok or-
ganizátora daného podujatia, 
najčastejšie máva jeden vstup 
10-15 minút.
 Kde vás môžeme vidieť 
najbližšie? Ak by vás chcel 
niekto pozvať vystupovať, 
ako vás nájde?  

Zvyčajne máme rozhode-
né kontakty tu v Bánovskom 

okrese, takže sa na nás cez 
svojich známych vedia ľudia 
nakontaktovať. Poprípade 
funguje i  naša FB stránka 
Zafirah. Najbližšie budeme 
vystupovať v júni na Mikro-
regionálnych slávnostiach 
ZO Uhrovská dolina. 
 Čo by ste dodali na záver?

Robíme to, čo máme 
radi. Tanec a spoločne strá-
vený čas nás nabíja pozitív-
nou energiou, takže pokiaľ 
tá sila bude medzi nami 
fungovať naďalej, budeme 
fungovať i my. A ak sa nám 
podarí cez náš tanec preniesť 
pozitívnu energiu aj medzi 
ostatných ľudí, tak sme vy-
hrali na plnej čiare.

  Text: Lenka Karasová 
 Foto: Archív Zafirah

Hoci sa za kolísku orientálneho tanca považuje Blízky Východ, severná Afrika, Ázia, 
Egypt, Turecko. V súčasnosti sa tancuje všade vo svete v rôznych podobách a dorazil 

dokonca aj do Bánoviec. Vďaka tanečnej skupine Zafirah, v ktorej sú zoskupené Peťka, Stell-
ka, Inka, Zuzka a Janka sa dostal až do nášho okresu, v rámci ktorého mali už viacero vystú-
pení. Ak ste o tomto tanci a tanečnom zoskupení ešte nepočuli, v nasledujúcom rozhovore 
s dievčatami vám priblížime o čo a o koho ide. 

POZVÁNKA
Klubu slovenských turistov

Bánovce nad Bebravou

Veľká noc v Jeseníkoch
Termín: 15.04.2022 – 18.04.2022

Odchod: o 4.30 h z autobusovej stanice SAD
Program:
1. deň: Alfedova chata Rymařov, Rešovské vodo-
pády.
2. deň: Zámok Velké Losiny, Lipová - lázně, Ja-
vorník zámok.
3. deň: Skřítek, sedlo Hrubý Jeseník, Bruntál zá-
mok.
4. deň: Paprsek vyhliadka, Branná renesančný 
zámok a zrúcanina gotického hradu.
Ubytovanie: Hotel Praděd (tri noci s raňajkami). 
Bližšie informácie: Marián Chovanec, 0905 910 068, 
 KST BN
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týždenník občanov
mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

 Dám do prenájmu 3-izbový byt na sídlisku 
Dubnička, byt je prerobený, nezariadený 
cena dohodou. Tel. 0905 14 42 81.
 Hľadám do prenájmu skladové priestory 
8-20m2 ideálne s WC. Tel. 0917 341 163.
 Lacno predám sadenice rakytníka rešetlia-
kového č. tel. 0944 342 735.
 Predám RD - 5 izieb; 6,4 árov, v peknom 
prostredí. Mrazák 110 l - málo používaný. 
5 šuplíkov, treba vidieť. Cena dohodou. Tel. 
č.: 0951 770 374.
 Predám bicykle. Tel. 0948 518 079.

 Predám letné pneu nexten 185/60 R15, 
1 rok -7000 km. Tel. 0908 256 543.
 Predám zemiaky na konzum a na sadenie 
odroda Sante a Jelly 0,45 € cena za 1 kg. Tel. 
0908 822 189.
 Dám do dlhodobého prenájmu nezaria-
dený 3-izbový byt na ul. 5 apríla v BN. Tel 
0915 864 713.
 Vdov a  67  rokov  h ľ ad á  pr i ate ľ a 
so záhradkou v Bánovciach, rada pomôžem. 
Tel. 0904 696 266.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

FOTOSLUŽBA: tlač fotografií od 9x13, vyvolávanie 
a skenovanie filmov, fotografií. Tel. 0905 352 448 

Expresná výroba matracov na mieru. Tel.: 0949 211 349

Pokládka kobercov, PVC podláh, obklady stien a stro-
pov, montáž nábytku, maliarske a natieračske práce. 
Tel. 0949 211 349

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Príjmeme do stolárskej dielne na TPP pomocné-
ho pracovníka. Mzda 810,-€ brutto. Info na č. t. 
0915 953 623

Zateplenie domov, fasády, rekonštrukcie domov a by-
tov, zámková dlažba, oplotenie, strechy, altánky, prí-
strešky, izolácie, čistenie a nátery strešných krytín, 
výmena rín. 0910 331 137

VYPRATÁVANIE domov, bytov, garáží, pivníc, povál 
a nebezpečného odpadu zo striech a iných. 0910 331 137


